
  

Zápis 
z 1. jednání vědecké rady výzkumného institutu  

FORPOLIS – Institut pro rozvoj společenství a sídel 
 

 

Datum jednání: 30.05.2023 

 

Místo jednání:  Fakulta sociálně ekonomická UJEP, č. 223 

 

Účastníci:  Ing. Petr Hlaváček, Ph.D., člen vědecké rady 

   Mgr. Vladan Hruška, Ph.D., člen vědecké rady 

doc. RNDr. Jaroslav Koutský, člen vědecké rady 

Mgr. Josef Miškovský, Ph.D., člen vědecké rady 

   Mgr. Gabriela Nekolová, členka vědecké rady 

   Mgr. Hana Nováková, členka vědecké rady 

   Ing. Martin Špaček, PhD., člen vědecké rady   

   Ing. Tomáš Sýkora, vedoucí výzkumného institutu Forpolis 

Mgr. et Mgr. Hana Galiová (host) 

   Mgr. Ondřej Moc, Ph.D. (host) 

 

Program:  1. Zahájení 

   2. Jmenování členů vědecké rady  

   3. Publicita Forpolisu 

4. Plán aktivit  

   5. Různé 

 

1. Zahájení 

T. Sýkora zahájil jednání, přivítal všechny přítomné a seznámil účastníky s návrhem programu, 

který účastníci obdrželi předem společně s pozvánkou. Na úvod setkání promítl studentský 

dokumentární film Com.unity, který vznikl v rámci výuky a měl premiéru 18.05.2023. Film byl 

vyroben pod hlavičkou FSE a Forpolisu. 

 

2. Jmenování členů vědecké rady  

Děkan FSE UJEP dr. Moc v souladu se směrnicí děkana č. 5/2022 jmenoval vědeckou radu 

Forpolis a jednotlivým členům a členkám předal jmenovací dekrety. Poděkoval za jejich 

připravenost ve vědecké radě působit. 

 

3. Publicita Forpolisu 

Byly vytvořeny webové stránky forpolis.ujep.cz a zároveň existuje stránka na Facebooku. 

Proběhla diskuse o využití těchto platforem. Po diskusi bylo rozhodnuto, že na webových 

stránkách budou zveřejněny základní statické informace. H. Galiová doporučila opatřit je i 

základními údaji v angličtině. Facebook bude využíván ke sdílení aktualit, cílem ale není 

budovat komunitu na sítích, je to jen podpůrný nástroj. Je však snahou, aby ti členové a členky 

vědecké rady, kteří využívají Facebook, občas sdíleli zajímavosti z oboru. 

 



  
4. Plán aktivit 

Proběhla živá diskuse o plánu aktivit v oblasti komunikace a osvěty, v oblasti spolupráce a 

projektů a v oblasti inovací témat a publikační činnosti. G. Nekolová jako jeden z návrhů zmínila 

poskytovat konzultace a metodickou podporu. M. Špaček doplnil, že je potřeba tomu dát 

procesní přístup. Je potřeba se držet témat a k nim realizovat různé akce, příp. s cílem 

generovat projektové nápady. Toto je potřeba prezentovat také na webu. 

 

Jako první téma, které již G. Nekolová zmínila před jednáním v e-mailové komunikaci, je 

spolupráce s místními akčními skupinami (MAS). Diskusí vědecká rada potvrdila, že má 

Forpolis zájem ve vztahu ke svému poslání a své unikátní multidisciplinaritě poskytovat 

konzultace, zpětnou vazbu či neformální oponentury k relevantním tématům MASek. 

G. Nekolová kontaktuje Marka Hartycha z RRA s touto nabídkou.  

 

H. Galiová doporučila, aby Forpolis přemýšlel o limitech takovýchto nabídek, řešil to 

projektově. M. Špaček dodal, že to může vyústit v zadání smluvního výzkumu. P. Hlaváček 

doplnil, že i tyto informace by měly být na webu. J. Miškovský zároveň navrhuje některé 

z těchto aktivit adresovat některým subjektům cíleně s uvedením důvodů, proč by nás měly 

kontaktovat. H. Nováková doporučila zmapovat podobná výzkumná centra na jiných 

univerzitách a pokusit se o synergii s nimi.  

 

M. Špaček jako další téma zmínil zadluženost a exekuce, což jsou témata relevantní pro 

společenství zejména v transformujících se regionech. Dále upozornil, že kraj bude mít 

k dispozici další prostředky z Fondu spravedlivé transformace na měkké projekty a bylo by 

vhodné navrhnout kraji témata se vztahem ke kvalitě života, která by bylo vhodné řešit 

prostřednictvím projektů. Vědecká rada si korespondenčně vykomunikuje témata, kterými 

by se měl zabývat kraj a kde bychom mohli nabídnout své služby. 

 

H. Nováková navázala tématem systému financování sociálních služeb. Je to téma, které 

zasluhuje širokou diskusi. Vědecká rada se shodla na tom, že by na podzim byl zorganizován 

veřejný workshop na toto téma (přípravný výbor M. Špaček, G. Nekolová, H. Nováková). 

 

H. Nováková ještě doplnila další téma, o které by byl zájem: práce s komunitami ve městech. 

 

Relevantním tématem je také aktualizace RIS. Za tímto účelem se spojí G. Nekolová s M. 

Hartychem (RRA) a M. Špaček se Zd. Huškem (ICUK) a nabídnou jim spolupráci Forpolisu. 

 

5. Různé 

a) Metropolitní spolupráce ÚChA 

- korespondenčně byla představena 4 témata, která chce J. Starý (MmÚL) rozvíjet 

v rámci aglomerace (energetika, senioři, CHKO, podnikavost na školách); vědecká rada 

se po diskusi shodla, že všechna témata jsou relevantní i pro Forpolis a toto T. Sýkora 

sdělí J. Starému 

b) projekt CERV (Lotyšská univerzita) zaměřený na podporu evropských hodnot 

- projekt by byl zajímavý především pro J. Miškovského; H. Galiová zjistí, zda je ještě 

v časových možnostech se do projektu zapojit a informaci sdělí J. Miškovskému 



  
c) příspěvky na konference a články ve sbornících z dílny Forpolis 

- T. Sýkora informoval, že 15.-16.06.2023 budou na Mezinárodním kolokviu 

o regionálních vědách prezentovány dva příspěvky, které jsou mj. produktem 

Forpolisu (jeden na téma komunit v rozvoji obcí – autoři T. Sýkora a K. Vyhnánková, 

druhý na téma proměny sídel v souvislosti s rekultivacemi – autoři M. Domín, J. Holub 

a T. Sýkora) 

d) vypořádání daru od Sev.en 

- T. Sýkora informoval, že společenosti Sev.en byla odeslána závěrečná zpráva o využití 

daru, který poskytla v roce 2022 na vzdělávací aktivity v souladu s Forpolisem; ve 

zprávě byly shrnuty všechny podstatné akce, které byly realizovány (transformace 

Forpolisu ve výzkumný institut, exkrurze studentů, semináře a workshopy, účast 

doktorandů na mezinárodních konferencích). 

 

6. Závěry 

- naplnit web statickými informace, přidat verzi v AJ (M. Domín) 

- oslovit M. Hartycha (G. Nekolová) a Zd. Huška (M. Špaček) 

- korespondenčně vygenerovat témata pro spolupráci s krajem (T. Sýkora + všichni) 

- na podzim zorganizovat workshop na téma systému financování sociálních služeb               

(M. Domín, H. Nováková, M. Špaček, G. Nekolová) 

- zjistit aktuální stav možností zapojení do projektu CERV (H. Galiová, J. Miškovský) 

- informovat J. Starého o zájmu Forpolisu o metropolitní témata (T. Sýkora) 

 

 

Zapsal: T. Sýkora 

V Ústí nad Labem, 5. 6. 2023 

 

 


